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Vážení spoluobčané,
opět uplynul rok jako voda a my jsme o rok starší a snad i moud-
řejší.  Na prahu letošních vánočních svátků Vám všem přejeme 
jejich milostiplné a pokojné prožití uprostřed svých drahých a 
blízkých, v radosti a ničím nerušené pohodě. 
Do nového roku 2015 pak přejeme pevné zdraví, štěstí, dostatek 
lásky, přátelství a porozumění, vzájemnou slušnost a ohledupl-
nost. V neposlední řadě pak Boží požehnání pro celý nastávající 
rok každému z vás i celé naší obci.
Touto cestou děkujeme všem spoluobčanům, kteří se zajímají 

o obecní dění , za jejich nezištnou spolupráci a podporu. Poděko-
vání patří také všem členům Zastupitelstva obce, kteří ukonči-
li svoji činnost. Chceme vás ujistit, že i v dalších čtyřech letech 
chceme všichni v nově zvoleném zastupitelstvu táhnout za jeden 
provaz a vidět jeden společný cíl – vzkvétající Nivnici a její spo-
kojené obyvatele. 
I nadále věříme ve vaši podporu a vstřícnost, za kterou předem 
děkujeme. 

Ing. Vladimíra Kaislerová, starostka
Petr Bartek, místostarosta

a členové Zastupitelstva obce

„Cinkot talířků 

u prostřeného stolu,

advent s roráty dozpíván.

Požehnán další rok, 

kdy můžeme být spolu.“

Touto cestou děkujeme všem spoluobčanům, kteří se zajímají 
g KK slerová,, starostkak

Petr Bartek, místostarosta
l l ba členové Zastupitelstva obce
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USNESENÍ

Volby do zastupitelstva obce 10. - 11. října 2014

3. Zastupitelstvo obce schvaluje program ustavujícího zasedání 
Zastupitelstva obce.

4. Zastupitelstvo obce volí za členy volební komise Mgr. Josefa 
Talaše (předseda), Ing. Josefa Jankových a RNDr. Marii Kozákovou 
(členové).

5. Zastupitelstvo obce
a) stanovuje počet členů Rady obce na 5 (pět), počet místosta-

rostů na 1 (jeden),
b) určuje v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona č. 128/2000 Sb., 

o obcích, že člen Zastupitelstva obce bude dlouhodobě uvol-
něný pro výkon funkce starosty a místostarosty,

c) schvaluje provedení volby starosty, místostarostů a dalších 
členů Rady obce veřejným hlasováním,

d) volí starostkou Ing. Vladimíru Kaislerovou, místostarostou Pet-
ra Bartka a dalšími členy Rady obce RNDr. Marii Kozákovou, 
Petra Kachníka, Mgr. Josefa Talaše.

Výsledky voleb

Počet volených

členů zastupitelstva

Počet volebních

obvodů

Okrsky Voliči

v seznamu

Vydané

obálky

Volební

účast v %

Odevzdané

obálkycelkem zpr. v %

15 1 3 3 100,00 2 730 1 482 54,29 1 479

Kandidátní listina Hlasy
Počet

kandidátů

Přepočtený

základ dle počtu

kandidátů

Přepočtené %

platných hlasů

Počet

mandátůčíslo název abs. v %

1 Nezávislí 2014 2 071 11,23 15 18 449,00 11,22 2
2 Česká str.sociálně demokrat. 4 851 26,29 15 18 449,00 26,29 4
3 "STAN" s podporou TOP 09 3 640 19,73 15 18 449,00 19,73 3
4 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 3 360 18,21 15 18 449,00 18,21 3
5 Občanská demokratická strana 1 928 10,45 15 18 449,00 10,45 1
6 KANDIDÁTI NIVNICE 2 599 14,09 15 18 449,00 14,08 2

Zvolení zastupitelé dle výsledku

Kandidátní listina Kandidát
Navrhující

strana

Politická

příslušnost

Hlasy

číslo název
poř.

číslo
příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

1 Nezávislí 2014 2 Mahdal Martin MVDr. 39 NEZ BEZPP 386 18,63
1 Nezávislí 2014 1 Kachník Petr 57 NEZ BEZPP 232 11,20
2 Česká str.sociálně demokrat. 2 Vykydal Miroslav Ing. 52 ČSSD BEZPP 698 14,38
2 Česká str.sociálně demokrat. 1 Jankových Josef Ing. 53 ČSSD BEZPP 497 10,24
2 Česká str.sociálně demokrat. 11 Zámečník Josef 57 ČSSD BEZPP 447 9,21
2 Česká str.sociálně demokrat. 4 Šmíd Pavel 57 ČSSD BEZPP 406 8,36
3 "STAN" s podporou TOP 09 1 Kaislerová Vladimíra Ing. 51 STAN BEZPP 693 19,03
3 "STAN" s podporou TOP 09 3 Matušáková Iva MUDr. 42 TOP 09 BEZPP 474 13,02
3 "STAN" s podporou TOP 09 9 Gregůrek Ivo Ing. 39 STAN BEZPP 362 9,94

6. Zastupitelstvo obce
a) zřizuje tříčlenný Finanční výbor a tříčlenný Kontrolní výbor.
b) volí předsedou Finančního výboru pana MVDr. Martina Mahdala,
c) volí předsedou Kontrolního výboru paní MUDR. Ivu Matušákovou,
d) volí dalším členem Finančního výboru pan Pavla Vlka, DiS.,
e) volí dalším členem Kontrolního výboru bude pan Mgr. Josef 

Talaš,
a  rozhodlo, že volba třetích členů výborů proběhne na dalším za-
sedání Zastupitelstva obce.

7. Zastupitelstvo obce v souladu s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) 
zákona č. 128/2000 Sb. o obcích odměnu za výkon funkce neu-
volněného člena zastupitelstva obce dle přílohy, která je součástí 
tohoto usnesení. 

8. Zastupitelstvo obce rozhodlo, že projedná Jednací řád Zastu-
pitelstva obce Nivnice na dalším zasedání.

Zastupitelstva obce Nivnice č. 1/2014 konané dne 

6. listopadu 2014 ve společenském domě Beseda v 19:00 hodin



Ustavující zasedání, foto M. Zálešáková
j sedání, foto M. Zálešáková

Ustavující zasedání, foto M Zálešák á
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Volby do Senátu Parlamentu ČR konané dne 10. října a 11. října 2014

4 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 1 Bartek Petr 60 KDU-ČSL BEZPP 317 9,43
4 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 9 Haluza Stanislav 45 KDU-ČSL BEZPP 313 9,31
4 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 3 Kozáková Marie RNDr. 60 KDU-ČSL KDU-ČSL 275 8,18
5 Občanská demokratická strana 2 Talaš Josef Mgr. 59 ODS BEZPP 305 15,81
6 KANDIDÁTI NIVNICE 1 Kománková Marie Ing. 48 SD-SN BEZPP 583 22,43
6 KANDIDÁTI NIVNICE 2 Vlk Pavel DiS. 26 SD-SN BEZPP 322 12,38

Celkem zobrazeno kandidátů:  15

Výsledky hlasování - Obvod: 81 Uherské Hradiště, Obec: Nivnice

-
Okrsky Voliči

v seznamu

Vydané

obálky

Volební

účast v %

Odevzdané

obálky

Platné

hlasypočet zprac. v %

1. kolo 3 3 100,00 2 729 1 194 43,75 1 192 1 142
2. kolo 3 3 100,00 2 733 464 16,98 464 463

Kandidát Volební

strana

Navrhující

strana

Politická

příslušnost

Počty hlasů % hlasů

číslo příjmení, jméno, tituly 1. kolo 2. kolo 1. kolo

+1 Botek Pavel Ing. KDU-ČSL KDU-ČSL KDU-ČSL 186 259 16,28
2 Galuška Luděk doc. PhDr. CSc. NK NK BEZPP 96 X 8,40
3 Pijáček Jan ODS ODS ODS 228 X 19,96
4 Hučík Václav NK NK BEZPP 6 X 0,52
5 Doupovcová Hana Ing. ČSSD ČSSD ČSSD 141 X 12,34
6 Mařák Ivan Ing. KSČM KSČM KSČM 58 X 5,07
7 Botek Zdeněk doc. RNDr. ANO 2011 ANO 2011 BEZPP 87 X 7,61

*8 Valenta Ivo SsČR SsČR BEZPP 306 204 26,79

9 Alagia Alessandro VIZE VIZE BEZPP 24 X 2,10
10 Mikula Stanislav Ing. MDS+ZH ZH ZH 10 X 0,87

Pořadí:

1. Ing. Miroslav Vykydal
2. Ing. Vladimíra Kaislerová
3. Ing. Marie Kománková
4. Ing. Josef Jankových
5. MUDr. Iva Matušáková

6. Josef Zámečník
7. Pavel Šmíd
8. MVDr. Martin Mahdal
9. Ing. Ivo Gregůrek
10. Pavel Vlk, Dis.

11. Petr Bartek
12. Stanislav Haluza
13. Mgr. Josef Talaš
14. RNDr. Marie Kozáková
15. Petr Kachník



Vánoce jsou nejkrásnější svátky v roce a do-
kážou nejspíš rozbušit všechna srdce. Je to 
oslava dobra a krásy, pokoje a lásky k lidem. 
Společně usedáme k  prostřenému stolu a 
k  ozdobenému stromku, posloucháme vá-
noční hudbu, navzájem se obdarováváme. 
Uvažujeme, komu bychom měli v této době 
zavolat a z  celého srdce mu popřát hodně 
štěstí a spokojenosti.
Přejeme nejen svým členům, ale i všem spo-
luobčanům, klidné vánoční svátky a do no-
vého roku 2015 především pevné zdraví.

ZO Českého zahrádkářského svazu Nivnice 
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I v  letošním roce se konala výstava výpěst-
ků z našich zahrádek. Květinami, zeleninou 
a ovocem se představili nejen členové za-
hrádkářské organizace, ale i naši spoluob-
čané. A že se bylo na co dívat! 
Součástí výstavy bylo i místní kolo fl oris-
tické soutěže, tentokrát na téma Poděko-
vání za úrodu. A už tradičně se s ukázkou 
jejich práce představili i místní včelaři.
Děkujeme všem, kteří se na organizaci 
výstavy jakýmkoli způsobem podíleli.

Výbor ZO ČZS Nivnice , foto J. Lukeš

Podzimní výstava (20. – 22. 9. 2014)
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Bylinky z našich zahrádek
Bylinky z našich zahrádek

Zákoutí s lisemZákoutí s lisem

Pohled shoraPohled shora

Vítězná práce 
Vítězná práce 

- poděkování za úrodu

- poděkování za úrodu

Detail věnce
Detail věnce

- poděkování za úrodu

- poděkování za úrodu

I myšky si pochutnali 
I myšky si pochutnali 

Úroda ze zahrádek
Úroda ze zahrádek

Výstavu navštívili i děti ze školky
Výstavu navštívili i děti ze školky

Pohled do sálu
Pohled do sálu

Pohled na jeden ze stolů s jiřinkami
Pohled na jeden ze stolů s jiřinkami
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Letos jsme výstavu nainstalovali v Bese-

dě přímo do většího prostoru sálu,  než 

bylo dříve zvykem, vždyť  houbařská se-

zóna byla mimořádně bohatá. A ukázalo 

se, že  to byla dobrá volba.

Sice ani v tomto roce jsme se těsně před výsta-
vou nevyhnuli tradičním obavám, jestli bude-
me mít co vystavovat, ale ukázalo se, že ještě 
„cosi“ roste. Nakonec z toho „cosi“ bylo 158 ur-
čených, popsaných a vystavených exemplářů 
jedlých, nejedlých i jedovatých hub!
Výzdobu sálu jsme pojali jako les se strom-
ky, na kterých nechyběla ani  sova, káně či 
kuna. Atmosféru krásně vonícího lesa nám 
v  pondělí narušil snad jen velmi vzácný 
květnatec Archerův, ale určitě by byla ško-
da, takový unikát i přes jeho nezaměnitel-
nou „vůni“, neukázat. Vyrovná se mu snad 
jen hadovka smrdutá, kterou jsme vysta-
vovali také, ale naštěstí  jenom její mladou 
plodnici. Konstatovali jsme, že letos rostlo 
velmi málo muchomůrek červených, a tak 
je pod stromy v mechu musely  zastoupit 
bedly na dlouhých nohách. Návštěvníky 
čekal   hned u vstupu „les snů“ se samými 
krásnými hříbky. Některé byly sice nejedlé, 
ale jako součást lesa nepostradatelné.Ve 
velkém sále byla výstava rozdělena tak, jak 
jsme už v  Nivnici zvyklí - barevně rozliše-
né podle využití byly druhy zelené - jedlé, 
červené - nejedlé a černé - jedovaté. Zají-
mavým doplňkem výstavy jsou už 
také tradiční hříčky přírody - člověk 

Mandarinetto 

1 kg mandarinek (pěkné pevné plody s tenkou kůrou), 150 ml 95% 
alkoholu, 300 g cukru, 600 ml vody.
Příprava: 40 dní; doba uložení: 1 rok.

Výstava  hub Výstava  hub (28. (28. – – 29. 9. 2014)29. 9. 2014)
„HŘIB JE JEDNA Z MÁLA VĚCÍ, PŘED KTEROU ČLOVĚK RÁD A OCHOTNĚ OHNE HŘBET.“„HŘIB JE JEDNA Z MÁLA VĚCÍ, PŘED KTEROU ČLOVĚK RÁD A OCHOTNĚ OHNE HŘBET.“

Na příští vánoční svátky (nebo jako dárek) 

si můžete připravit netradiční pálenku. Kůru z mandarinek důkladně omyjeme a pečlivě odstraníme bílé 
podkoří. Cukr rozpustíme v  600 ml studené vody. Potom dáme 
kůru spolu s  alkoholem a cukrovým sirupem do skleněné nádo-
by, pevně uzavřeme a necháme 40 dní louhovat. Po uplynutí doby 
tekutinu scedíme, naplníme láhve a ty uzavřeme. Mandarinetto 
necháme v láhvi odležet minimálně jeden rok.

žasne, co všechno příroda dokáže. Kromě 
prohlídky si mohli návštěvníci na houbách 
i pochutnat. Obětavé členky mykologické-
ho kroužku pro ně připravily houbovo-ma-
sový guláš, výtečné topinky s  houbovou 
směsí  nebo houbovou pomazánku.Velice 
nás těší, že návštěvníci výstavy nebyli jen 
lidé místní či z blízkého okolí, ale dokonce 
až z Brna, Zlína, Ratíškovic, Slavkova u Brna 
a z Ostravy. V neděli jsme se s posledními 
návštěvníky rozloučili až večer a v pondělí 
dopoledne už jsme se těšili na ty nejmenší - 
žáky první až páté třídy základní školy. Těm 
se samozřejmě nejvíce líbilo, že jim odpadla 
vyučovací hodina, ale mnohé z nich vysta-
vené houby opravdu zaujaly. Nejvíc ale nás 
letos potěšila účast dětí z mateřské školky v 
Korytné, které po loňském roce  přijely úpl-
ně všechny. Dětem jsme připravili program, 
aby nemusely čekat venku na autobus, a 
tak nám za odměnu zazpívaly z podia pís-
ničku „Jak jsem šel z hub“. Na památku nám 
namalovaly obrázky, které určitě někdy 
příště použijeme. Výstavu jsme v pondělí 
ukončili posezením  s přáteli z mykologic-
kého kroužku z Ratíškovic, kteří se přijeli 
podívat, jak ji děláme my v Nivnici. Moc nás 
těší, že se jim u nás líbilo. Na závěr musím 
říct slovy návštěvníka. Za všechny pochval-
né zápisy v  naší návštěvní knize uveďme 
alespoň jeden: „Pěkná výstava a záslužný 

čin i v prevenci 
před otravami. 
Také úžasný 
přehled barev a 
tvarů, různých   
pachů a vůní.“
Kladné ohlasy návštěv-
níků jsou pro nás pořadatele velice důleži-
tou motivací  pro další činnost. Děkujeme 
všem, kteří nám přinesli houby na výstavu 
(rarity jako vatovec obrovský a  května-
tec Archerův, ale i běžně rostoucí druhy). 
Zveme všechny naše příznivce, houbaře 
i nehoubaře, na další akci, kterou bude 
14. 3. 2015 v Nivnici už tradiční Ochutnáv-
ka houbových specialit spojená se soutěží 
o nejchutnější houby ve sladkokyselém ná-
levu a s odbornou přednáškou. Těší se na Vás 
členové Mykologického kroužku Nivnice.

SM, Foto Š. Popelková

i 
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návštěv-
ás pořadatele velice důleži-
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11. pohádkový les (27. září 2014)
Vždycky jsem tvrdil, že druhá polovina září 
je pro pěkné počasí vhodná na pořádání 
pohádkového lesa… Poslední tři roky to 
ale moc neplatí. Nejdříve vichřice poško-
dila několik kulis, minulý rok jsme museli 
posunout akci o týden a letos úplně přeor-
ganizovat. Doufám, že to moc akci nepo-
kazilo.
Z  pohledu organizátora bylo daleko jed-
nodušší postavit celý „les“ na tak malém 
prostoru (i když za rekordně krátkou dobu) 
a měli jsme pocit, že lidé k sobě mají blíže. 
Potkávali se, povídali si, poseděli u špe-
káčků. Návštěvníci ovšem nebyli ochuzeni 
o žádné stanoviště. Bylo také realizováno 
všech patnáct původně plánovaných sta-
novišť, na které se letos přišlo podívat dvě 
stě osmdesát dětí v doprovodu více než tří 
set dospělých. 
Děkujeme.
Velké poděkování patří všem, kteří se ja-
kýmkoliv způsobem zapojili do přípravy. 
(Zároveň se omlouvám, pokud jsem na ně-
koho zapomněl.)

Bahula Michal, Bahula Michal ml., Bahu-
lová Barbora, Bahulová Dagmar, Bartek 
Josef, Bartoňová Johana, Basarik Marek, 
Basariková Jarmila, Červenka Tomáš, 
Červenková Barbora, Drblíková Sára, 
Baumrukrová Eliška, Gazdík Zdeněk, 
Gazdíková Miroslava, Halaxová Valérie, 
Charvát Jan, Johaník Lukáš, Kachníková 
Jana, Kocourková Renata, Krchňáček Ra-
dim, Kročová Michaela, Langová Marie, Li-
gas Petr, Mahdalová Anna, Martiš Tomáš, 
Matěk Štěpán, Matyáš Petr, Mikulec Ond-
řej, Mikulec Šimon, Miškar Ladislav, Miškar 
Martin, Miškar Viktor, Miškarová Andrea, 
Miškarová Barbora, Miškarová Lenka, 
Miškarová Petra, Mudrák Josef, Mudrák 
Pavel, Mudráková Jiřina, Mudráková Jiřina 
ml., Navláčilová Kateřina, Ondra Vlastimil, 
Ondra Vlastimil ml., Ondra Vojtěch, Orgoň 
Marek, Orgoň Vojtěch, Pavelková Tereza, 
Pavelková Milada, Plesner Jan, Plesner Ol-
dřich, Plesnerová Michaela, Prokopiusová 
Adéla, Nevařilová Simona, 

Smetana Martin, Smetanová Blanka, Sme-
tanová Eva, Smetanová Lucie, Smetanová 
Lýdie, Straňáková Tereza, Šimčík Patrik, 
Šimčíková Tereza, Škrabálek Prokop, Sou-
keníková Adéla, Urbanec Martin, Vávrová 
Gabriela, Velecký Adam, Veselá Vendula, 
Výmola Jakub, Výmolová Monika, Vyskok 
Jan, Zábojníková Dagmar, Zahradníková 
Jana, Zálešáková Kristýna

Sponzoři:
Obec Nivnice
ZAS Nivnice
Linea Nivnice
B2P podlahy
Dm drogerie
Drogerie Rossmann
Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra

Poděkování:
Děkujeme správci areálu Nivnická riviéra 
a kynologům, že umožnili, aby akce proběh-
la za špatného počasí na těchto místech.

A na co se můžete těšit příští rok? Nechte 
se překvapit a přijďte se 19. září 2015 po-
dívat na 12. pohádkový les. (A když nám 
pomůžete, můžeme jej ještě rozšířit…) 

Jiří Miškar
koho zapomněl.)

sem na ně Adéla, Nevařilová Simona,
p , j j j )

Jiří Miškar
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Charitativní akce 
„Vánoční hvězda“
Letos jsme opět zorganizovali tradiční charitativní prodej 
vánočních hvězd. Tato sbírka je zaměřena na získání fi nanč-
ních prostředků s cílem zajistit humanizaci hemato-onko-
logického oddělení Dětské kliniky FN Olomouc a přispět 
na rekondiční pobyty pro děti po náročné léčbě. Zakoupe-
ním květiny za 100 Kč je přispíváno 60 Kč na konto Šance 
a 40 Kč stojí náklady na zakoupení květiny. Žáci a zaměst-
nanci naší školy letos zakoupili celkem 182 ks květin, čímž 
přispěli částkou 18 200 Kč. Všem přispěvatelům děkujeme 
a přejeme krásné prožití Vánoc.  IS

777
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Nivnická riviéra
Víte, že naše Nivnická riviéra se umístila 
mezi nejlepšími 25 kempy hodnocený-
mi v tomto roce? A to není zdaleka vše, 
honosí se i prvním místem jako nejlepší 
kemp roku 2014 ve Zlínském kraji a obsa-
dila opět první místo v anketě „Kemp roku 
2014  s nejlepším poměrem cena/nabí-
zené služby“. Tak to je opravdu na velkou 
gratulaci. 
Hlasování probíhalo od 1. června do 31. srp-
na tohoto roku na portálech Dokempu.cz 
a Rekreacni-strediska.cz, do ankety se aktiv-
ně zapojilo rekordních 144 kempů a rekre-
ačních středisek. Celkem však mohlo být 
hodnoceno všech 1 689 českých a sloven-
ských rekreačních areálů registrovaných na 
těchto stránkách. Do hodnocení a nomina-
cí se zapojilo 8 915 hlasujících, kteří zaslali 
11 309 platných hlasů. O výsledném pořadí 
nejlepší desítky rozhodla odborná komise. 
Její členové po celé léto navštěvovali kem-
py, které se na předních pozicích umisťova-
ly v průběžných výsledcích. 
Letošní sezonu navštívilo Nivnickou riviéru 
a její kemp 678 hostů. A co o naší riviéře 
píší?  Je opravdu krásné, že všechny ohlasy 
jsou kladné. Pár postřehů otiskujeme i v NN:

Tento kemp jsme navštívili společně s pří-
telkyní. Oběma se nám kemp velice líbil. 
Jedná se o nově rekonstruované zařízení, ve 
kterém má pan správce mnoho plánů. Lze 
tedy počítat s dalšími investicemi a zvele-
bováním. V kempu se nachází jedno bistro, 

hezký bazén, mnoho zeleně, teniso-
vé kurty a plážový 

volejbal (plážový fotbal). Kemp spolupra-
cuje se sousedním penzionem, který není 
ani oddělen plotem. Zde je možné využít 
nabídky poledních menu či restauraci na-
vštívit kdykoliv jindy, ovšem za vyšší ceny. 
Bistro, které leží v kempu nabízí standard-
ní jídla. Vyzdvihnout je třeba chutné pivo. 
V okolí je možné navštívit hory, aquapark, 
muzeum, rozhledny, aj. Doporučuji. 

Mladý pár

Příjemné a čisté prostředí, možnost spor-
tovního vyžití (tenisové kurty, bazén), 
milý a ochotný personál. V blízkosti hotel 
s restaurací, kde výborně vaří, velké por-
ce, vyšší cena. Dobré umístění kempu pro 
podnikání cyklovýletů po Bílých Karpa-
tech a Slovácku

 Veronika

Úžasné prostředí, super kuchyňka, nád-
herný bazén, skvělá obsluha. 

Pavlína B.

Srubový bungalov - pěkný,čistý. Voda 
v bazénu čistá. Obětavý a milý personál. 
Chutné a levné jídlo. Pěkné a udržované 
prostředí. 

Ivana 

Kemp je z našeho hlediska absolutně bez 
vady jak v kulturním, tak i sportovním vy-
žití. Korektní přístup personálu, ale hlavně 
každý rok obrovský pokrok k lepšímu, co se 
vybavenosti a prostředí týče. Doporučuji. 

Josef 

p j ,
hezký bazén, mnoho zeleně, teniso-

vé kurty a plážový 

ý ý p
vybavenosti a prostřed

Josef 

Krásné prostředí, klid, čisté bazény, denně 
se uklízí toalety, sprchy i kuchyňka. Do-
poručujeme rodinám s malými dětmi. No 
a pan správce - prostě super!!!!!!! Za rok 
naschle!!!! 

Kuřinka

Líbilo se mi: Příroda, nový nábytek (chata 
č.10,11), udržované tenisové kurty, kou-
paliště. Akorát v chatce chybí malá ledni-
ce. Byla jsem velmi spokojená! 

Eliška

Prostředí kempu pěkné, bazén v ceně po-
bytu, velmi pěkný a velký. Ceny pobytů 
jsou velmi příznivé, neúčtují poplatek za 
automobil. Sprchy jsou bezžetonové a ku-
chyňka solidní i s vybavením. Pro rodiny s 
dětmi velmi dobrá volba. Není to ždímár-
na na peníze jako jiné kempy. Určitě se 
sem vrátíme. 

Terka

V kempu se nám ohromně líbilo, prostře-
dí, čistota, služby, vždy ochotný personál, 
prostě super. Budeme doporučovat všem.

 Libor 

Co dodat? Snad už jen poděkovat panu 
správci a kolektivu za výborné zviditelně-
ní naší obce a za vzornou údržbu areálu, 
co víc si může správce přát než spokoje-
ného návštěvníka... :)

foto M. Haluza



Příjemné prožití 
vánočních svátků 

a pohodový rok 2015 
přejí KANDIDÁTI NIVNICE
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Memoriál Vojty Výmoly 2014
V sobotu 22. září pořádal nivnický oddíl 
stolního tenisu již pátý ročník předsezónní-
ho turnaje, který nese jméno místní legen-
dy nejen stolního tenisu, ale sportu obec-
ně – Vojty Gumy Výmoly. Jelikož tento tur-
naj nabírá stále na větší popularitě, museli 
jsme poprvé v historii odmítat přihlášky. 
Kapacita haly se 13 stoly se naplní s číslem 
78 hráčů a víc tam opravdu už „nacpat“ ne-
dokážeme. Tento turnaj již loni přesáhl hra-
nice kraje. Účastníci se k nám sjeli doslova 
z celé Moravy a taky poloviny Slovenska. 
Výkonnost byla omezena třetí ligou a mezi 
největší favority patřili náš bývalý hráč 
Vraťa Oslzla ze Zlechova, uherskobrodský 
Karel Orlovský hrající za Dolní Němčí nebo 
silná výprava z Bratislavy a okolí.
Většina hráčů byla krajské a vyšší úrovně, 
takže celý den se bylo opravdu na co dívat. 
Jen šestičlenné skupiny se letos hrály do 

půl třetí odpoledne. O vyrovnanosti tur-
naje svědčí také to, že se akce protáhla až 
do sedmi do večera. Turnaj byl o tři hodiny 
delší, než je obvyklé. Ale nikomu to nevadi-
lo. Naši přátelé zdaleka neváhali a hráli celý 
den, jak je tomu u pingpongových nadšen-
ců často zvykem.
Výsledky byly potvrzením papírových 
předpokladů. Na děleném třetím místě 
skončili Pavel Lekeš a Luděk Jančář. Ve fi -
nále se opět po dvou letech setkali největší 
favorité Orlovský a Oslzla. Ačkoliv se Karel 
opravdu snažil, aby na Vraťu našel recept, 
opět se to nepodařilo a tak po loňském cel-
kovém vítězství letos obsadil druhé místo. 
Vítězem se tedy po zásluze stal Vraťa Oslz-
la, který za celý den prohrál jediné utkání, 
když už ve skupině narazil na nepříjemné-
ho obranáře Martina Čevelu z Valašského 
Meziříčí. Ve fi nále turnaje čtyřher se utkaly 

stejné dvojice jako loni. Opět se tedy jed-
nalo o derby týmu KST Dolní Němčí, kdy le-
tos se konečně z výhry radovalo duo Luděk 
Jančář – Jan Sadílek a Karel Orlovský s Mi-
rou Bartošem si letos odvážejí na brodské 
Neradice poháry za stříbro.
Závěrem se sluší poděkovat všem partne-
rům našeho oddílu, bez kterých bychom 
tuto vcelku velkou akci nemohli uspořádat, 
vedení TJ Nivnice za poskytnutí haly a taky 
všem, kteří s námi na tomto turnaji praco-
vali. Osobně jmenovat budu jen dvě oso-
by – Dášu a Romana Koušovy, bez jejichž 
obrovského rozhodcovského nasazení by-
chom takový turnaj nedokázali udělat. 
Dle ohlasů se akce hráčům velice zamlou-
vá, tak si myslím, že o další ročníky nebude 
nouze. Teď ještě, aby se na tento krásný 
sport dalo více mladých, kteří by nám po-
mohli do budoucna udržet dlouhou tradi-
ci stolního tenisu v Nivnici. Jedná se totiž 
o sport, který když vás chytí, tak vás nepus-
tí do konce života...:-)

 Za oddíl stolního tenisu TJ Nivnice
Libor Hladiš

p y y j y y
Libor Hladiš



Výstava k 100. výročí od vypuknutí 
první světové války
Nadační fond Dr. Kachníka uspořádal ve Spo-
lečenském domě Beseda výstavu k 100. výro-
čí  od vypuknutí  první  světové války. Byly zde 
vystaveny jen exponáty v majetku Nadačního 
fondu. Na formátu A3 si návštěvníci prohlédli 
jednotlivé etapy války podle let - od atentá-
tu v Sarajevu až po  konec války vyhlášením 
míru v Brestu Litevském. Dále byla k vidění 
originální hlína z bojišť v Das Altu, Zborova 
a   z francouzského města Terronu, dopisy vo-
jáků rodinám z jednotlivých bojišť, rakousko-
uherské  dopisní známky, peníze, mapy jed-
notlivých bojišť, kde naši předci bojovali. Na 
výstavě nechyběly ani originální úmrtní listy 
nivnických padlých vojáků a jejich fotografi e. 
Také jsme vystavovali listy poslané z fronty o 
nezvěstnosti, povolávací rozkazy, oznámení, 
že padl, originální doklady o sirotčích důcho-

dech pro děti padlých vojáků.  
Výstava byla obohacena fotografi emi z bojišť, 
rakouskouherskou uniformou i s  vojenskou 
butelkou na vodu a ručním bodákem na ba-
jonet + šavle rakouskouherského důstojníka.
Byly vystaveny odvedenecké seznamy z Niv-
nice a svázané válečné noviny z let 
1914 - 1918.
Druhá část výstavy byla věnovaná  
odboji první světové války  - nivnic-
kým legionářům. Výstavě velelo vel-
ké legionářské tablo s fotkami nivnic-
kých legionářů. Nechyběly o každém 
jednotlivci informace, kde bojoval, kdy 
byl zajat a kdy vstoupil do legií a kdy se 
vrátil domů. Návštěvník si mohl zalisto-
vat i v knihách a kronikách mapujících 
tuto část našich dějin. 

Co říct závěrem? Kupodivu byla výstava hoj-
ně navštívena nejen spoluobčany Nivnice, 
ale dojeli se na ni podívat i návštěvníci z okol-
ních obcí a nechyběli ani fandové válečné 
tématiky.

IH, foto M. Zálešáková
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Akce může být z organizačních nebo technických 

důvodů přesunuta, popřípadě zrušena. Podrobnější 

informace o nich budou zveřejňovány na stránkách 

obce a v místním rozhlase.

Přehled plánovaných společenských akcí:
7. 12.  15:00  Mikulášská besídka (SD Beseda)
13. 12. 17:00 Vánoční koncert DH Bojané (SD Beseda)
14. 12. 14:30 Vánoční koncert UDK (SD Beseda)
15. 12. 17:30 Vánoční kytarový koncert (SD Beseda)
20. 12. 18:00 VI. ročník nivnického klobáskování  

 (sportovní hala)
20. 12. 16:00  Vánoční koncert Dechovečky mladých
24. 12. 13:30 Vítání Ježíška u kaple Nejsvětější  

 Trojice
26. 12. 20:00 Retrodiskotéka (SD Beseda)
28. 12. Zpívání u Jesliček (kostel sv. Andělů Strážných)

Rok 2015

4. 1. Okresní přebory ve stolním tenise (Sportovní hala)
4. 1. 15:00 Novoroční koncert PS Dvořák (kostel sv. 

Andělů Strážných)
10. 1. Tříkrálová sbírka
10. 1. Hasičský ples (SD Beseda)
17. 1. Myslivecký ples (SD Beseda)
24. 1. Farní ples (SD Beseda)
31. 1. Sportovní ples (Sportovní hala)
1. 2. Výroční schůze včelařů (SD Beseda)
6. 2. Maškarní veselí (SD Beseda)
8. 2. Dětský karneval (Sportovní hala)
14. 2. Fašanková obchůzka + pochovávání basy (SD 

Beseda)



Odhalení pamětní desky padlým legionářům
V pondělí 17. listopadu byla ve vestibulu Na-
dačního domu odhalena pamětní deska pěti 
padlým legionářům, tento pietní akt  pro-
bíhal za účasti dechové hudby Nivničanka, 
správní rady Nadačního fondu  Dr. Kachníka, 
rodin padlých legionářů a nivnických obča-
nů.  Úvodem zazněly  hymny České a Sloven-
ské republiky, po nich následoval slavnostní 
proslov předsedkyně NF o  legionářském od-
boji, o  historii pamětní desky a o jednotlivých 
legionářích. 
Tato deska už jednou byla umístěna ve ves-
tibulu  národní školy (r. 1922 řídícím uč. Ru-
dolfem Opletalem). Při rekonstrukci  byla 
vyhozena do kontejneru. Naštěstí ji z tohoto 

místa zachránil a pro další generace uschoval 
p. Tomáš Bobčík. 
Dnes ji opět můžete spatřit v plné kráse. Jed-
ná se o desku z  bílého kanárského mramoru 
s nápisy jmen pěti padlých legionářů, hrdinů, 
kteří položili život za svobodu své vlasti.  
Závěrem slavnostního aktu jsme zazpívali pí-
seň „Alpiny“ – je to píseň našeho vojáka, který 
oslepl na italské frontě, píšící dopis své matce, 
se kterou se loučí z válečné vřavy a kterou  už 
nikdy neuvidí, protože mu oči vypálil šlajer-
ský granát…
Kéž bychom my nikdy nic takového nezažili!! 

IH, foto M. Zálešáková
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Ohlédnutí za setkáním seniorů
Ano, zase nám rok utekl a v sobotu 22. listopadu  se ve společenském 
domě Beseda uskutečnilo tradiční setkání seniorů, setkání pod patro-
nací obecního úřadu a jeho kulturní komise. Pravda, pro někoho z nás 
to byl rok dobrý, pro někoho méně. Opět jsme měli „plný dům“, bylo 
nás na 300 věkem pokročilejších, málem jsme se do Besedy nevešli. 
Inu, není se co divit, přibývá nás.
V půl třetí odpoledne nás přivítal pan místostarosta Petr Bartek, po-
přál nám dobrou náladu a předal slovo paní Blance Smetanové, která 
nás příjemným moderováním provedla odpoledním programem. O 
ten se postarala Dechovečka mladých se svými zpěváky. Byli dobří, 
potěšili publikum a sklidili zasloužilé ovace. Příjemně nás rozveselili 
v podzimním zasmušilém čase, však s nimi také mnozí přítomní za-
zpívali a v duchu možná i zavzpomínali na svá mladá léta. Všimli jsme 
si také, že se nám Dechovečka rozrůstá o mladé  muzikanty a to je 
dobře. Jedna písnička střídala druhou, a tak nám společně příjemné 
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IH, foto M. Zálešákováá

odpoledne rychle uběhlo.
V  závěru nás paní Blanka ještě 
pozvala na letošní Vánoční vý-
stavu a na rozsvícení vánočního 
stromu. Pan místostarosta popřál úspěšný rok 2015 a následovalo 
předání pozornosti – dárečků obecního úřadu. Vkusný kalendář na 
rok 2015 a praktický termohrnek s nivnickým emblémem. Milé pře-
dání od členek kulturní komise potěšilo každého z nás. Naše upřimné 
poděkování patří především obecnímu úřadu a jeho kulturní komisi, a 
v neposlední řadě také Dechovečce mladých pod vedením zkušené-
ho muzikanta pana Stanislava Mahdala. Tož bude-li nám dáno dobré 
zdraví a obecní pokladna bude v dobré kondici, zase za rok na shleda-
nou v naší Besedě.

Karel Šik, foto K. Hladiš

w w w. n i v n i c e . c z

11 Listopad - Prosinec 5/2014

ou, a tak nám společně příjemné dobře. Jedna písnička střídala druhoou, a tak n
Karel Šik, foto K. Hladiš
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Sprinterský víceboj Uherský Brod (17. 9. 2014)
Závodů se zúčastnilo deset škol z okresu Uherské Hradiště. Po-
časí konečně atletice přálo, a tak jsme mohli sledovat pěkné 
výkony našich závodníků.
Starší žáci obsadili 2. místo (A. Šimčík, A. Trtek, J. Mahdal, 
F. Kupec), přičemž se Adam Šimčík stal absolutním vítězem.
Starší žákyně obsadily 3. místo (M. Hladišová. K. Michalcová, 
E. Konečná, M. Viceníková).

Mladší žáci skončili také na 3. místě ( M. Blaha, J. Karlík, E. Mah-
dal, D. Soukeník). V soutěži jsme měli i druhé družstvo, které 
tvořili šesťáci a skončili na 7. místě. (V. Soukeník, T. Sláma, 
A. Vystrčil, J. Petřivalský).
Mladší žákyně obsadily 4. místo (V. Hanáčková, V. Hubačová, 
A. Rolincová). Veronika Hanáčková skončila celkově na 2.místě.
Všem děkujeme za reprezentaci naší školy.
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O pohár starosty města Uherské Hradiště (23. 9. 2014)

Výsledky našich žáků:
Mladší žákyně – 3. místo Veronika Hanáč-
ková, 4. místo Kristýna Michalcová, 18. mís-
to Vendula Hubačová, družstvo obsadilo 
2. místo.
Mladší žáci – 11. místo Josef Karlík, 19. mís-
to Jakub Petřivalský, 24. místo David Souke-
ník, družstvo skončilo na 7. místě.
Starší žáci – 11. místo Jindřich Mahdal, 
17. místo Filip Kupec, 22. místo Adam Šim-
čík, který měl tři přešlapy na skoku dalekém 
a nebodoval, což ovlivnilo umístění družstva 
i školy. Družstvo skončilo na 4. místě.

Starší žákyně – 3. místo Markéta Hladišová, 
19. místo Daniela Jančová, 26. místo Sára 
Drblíková, družstvo obsadilo 3. místo.
Některé umístění v  disciplínách: 60m – 
1. místo Veronika Hanáčková, 3. místo 
Markéta Hladišová a Adam Šimčík, 4. místo 
Kristýna Michalcová 5. místo Jindřich Mah-
dal. Dálka – 1. místo Veronika Hanáčková, 
4. místo Markéta Hladišová. Koule – 3. mís-
to Markéta Hladišová, 4. místo Adam Šimčík. 
600m – 3. místo Veronika Hanáčková
Celkově 3. příčkou naše škola potvrdila, 
že patří ke špičce v okresu Uherské Hra-
diště.

E. Konečná, M. Viceníková).
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2. místo.
Mladší žáci – 11. m
to Jakub Petřivals
ník, družstvo skon
Starší žáci – 11.
17. místo Filip Ku
čík, který měl tři p
a nebodoval, což oa nebodoval, což o
i školy. Družstvo sk

Soutěž v atletickém čtyřboji proběhla za vel-
mi chladného počasí, na nově položeném 
tartanu městského stadionu v  UH. Závody 
byly vypsány jako soutěž  jednotlivců, druž-
stev a celkově škol. Účastnilo se 180 atletů, 
na každou disciplinu nastupovalo 45 závod-
níků z 15 škol.



Děti pomáhají dětem

Dýňová slavnost v naší MŠ

Žáci 1. i 2. stupně ZŠ a MŠ J. A. Komenského se rozhodli pomá-
hat dětem. V podzimním i jarním termínu loňského školního roku 
uspořádali sběr papíru. Výtěžek z  této akce, kterou podpořily 
i Sběrné suroviny UH, s.r.o. vyšší výkupní částkou, bude sloužit pro 
ADOPCI NA DÁLKU.
Podařilo se nasbírat 9 385 kg papíru, za které jsme obdrželi částku 
10.517,50 Kč.
Naše škola podporuje v  možnosti vzdělávat se ABDOURAHIMA 
BAHA z města Konakry v Guiney. V letošním školním roce proběhl 
podzimní sběr a další proběhne v jarním termínu.  Žádáme tímto 
všechny, aby akci podpořili a pomohli tím nejen přírodě, ale i dítěti, 
které se chce vzdělávat. Děkujeme.

Mgr. Yveta Michalcová

Již druhý rok proběhla v  zahradě naší 
mateřské školy Dýňová slavnost. Letos 
znělo zadání naší soutěže o nejlepší dýni 
takto: použít co největší množství ovoce 
a zeleniny. V úterý jsme netrpělivě čekali 
na tvůrčí inspiraci našich dětí. Kreativita 
všech nás opravdu překvapila! Našli jsme 
zde neskutečné množství výtvorů z růz-
ných druhů zeleniny, vykrajovaných do 
tvarů kytiček, srdíček nebo i pirátských 
lodí. Děti i rodiče měli možnost jak vyrá-
bět, tak i komunikovat či využít malého 
pohoštění. Na závěr proběhlo vyhod-

nocení soutěže, kdy jako hodnotící 
přispěli svým hlasem rodiče i děti. Po 
konečném sečtení výsledků se na prv-
ním místě umístila dýně Helenky Bartá-
kové a na druhém třetím místě skončil 
Mireček Flasar a kluci Vojta a Tomášek 
Gazdíkovi. Fotky si můžete prohlédnout 
ve fotogalerii http://skolkanivnice.rajce.
idnes.cz/Dynova_slavnost_-_14.10.2014. 
Další rok se těšíme na nové a kreativní 
podzimní setkání. 

Za zaměstnance MŠ Nivnice 
Mgr. Marie Vaculovápohoštění. Na závěr proběhlo vyhod- Mgr. Marie Vacuod
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Týden knihoven

Pasování druháčků

Beseda se spisovatelkou

V  týdnu od 6. do 10. října probíhal Týden 
knihoven. I naše nivnická knihovna se za-
pojila s  bohatým programem a nabídkou 
jak pro čtenáře, tak i pro ostatní veřejnost.  
Žáci šesté třídy v úterý besedovali s regio-
nální spisovatelkou paní Ivankou Radilovou 

z Uherského Brodu nad knížkou Láska jako 
pelyněk, volně zpracovávající skutečný pří-
běh z 2. světové války. Poslechli si také krát-
kou ukázku z  její pohádkové knížky O víle 
Jeřabince a jiné pohádky.
Ve středu knihovna patřila druháčkům, kte-

ří byli slavnostně pasováni  do řad čtenářů 
princem Knihomilem a princeznou Pohád-
kou. A nečtenáři se mohli v úřední hodiny 
po celý týden přijít zdarma zaregistrovat. 
Obdrželi průkazku a ihned si mohli vybrat  
z bohaté nabídky knih a časopisů. Této pří-
ležitosti využilo celkem 12 dětí a 18 dospě-
láků. Po celý týden probíhal také výprodej 
knížek a časopisů. 

M. Zálešáková, foto MZ, KHM. Zálešáková, foto MZ, KH

Bes d

Pasování druháčků

spisovatelkou
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AKCE VÁPENKY
Co bylo dobré: sranda s  chlapama, spaní bez rodičů, dobré jíd-
lo – česnečka , teplo u krbu, běhání na terase,  výšlap na Javo-
řinu, procházka s  cílem hospoda, Vaškův Mikuláš, stolní fotbal, 
tancování country, tahání Majdy po balkoně, tykání Ivě a Marušce                                                                                     
Co bylo špatné:  dělání dřepů za vykání, jak nás velké fotily

(Andrejka Smetanová)

V pátek 14. 11. jsme s country jeli na chatu na Vápenky. Bylo to fajn. 
Dokonce jsme tam do neděle spali. Sice jsem v sobotu měla padací 
den, ale nevadí. Hráli jsme tam super hry. Ten, kdo vyhrál, dostal 
sladkou odměnu. Co na tom bylo nejhorší? Když někdo někomu 
řekl paní učitelko, dělal tři dřepy.  Na pokoji jsem spala s Aničkou, 
Dendou,  Andrejkou, Vaškem a Kamčů.  Každý den jsme tančili 
a naučili jsme se nový tanec.  (Barunka Velecká)

S country kroužkem jsme jeli na chatu. Jeli jsme s kamarádkama. 
Jeli jsme za tmy. Bylo to na pokoji super, aj na chatě to bylo super. 
A co? Že jsme si museli tykat. A odvážal nás dom Bářin taťka. Co se 
mi na chatě líbilo? Jak jsme hráli židličkovanů. Co se mi na chatě 
nelíbilo? Jak jsme moseli dělat dřepy. A jak nás veliké fotily. A co se 
mi ještě líbilo? Jak jsme hráli účesovů soutěž a jak jsme hráli hledání 
kódů. A jak jsme hráli dostihy. A jak jsme tančili vystoupení. 

(Deniska Volná)

Přijeli jsme 14. 11. Rozdělili nás do pokojů. Pak jsme šli do obývací-
ho pokoje. Tam jsme mastili jednohubky pomazánkama. Pak nám 
řekli pár věcí a šli jsme se vybalit. Měli jsme na to kolem čtvrt ho-
diny. Měli jsme i večeři - ochutnávky pomazánek, potom i buchet 
a různých takových dobrůtek. Nezapomněli jsme i na tančení 
a různé taneční hry. Po hrách zhruba kolem půl deváté nebo desáté 
jsme si na pokoji  (většina po 3 až 4) četli nebo povídali. Ráno, jak 
všichni vstali, někoho napálili, protože řekli, že běžíme na Javořinu. 
Po běhu na kulatých schodech Iva na balkóně velela dostihům. Po 
snídani jsme nezapomněli na krásnou vycházku s výhledem na les. 
Když se řeklo slovo lavička, skoro všichni se vrhli napřed. Jak jsme 
se vrátili do chaty, poobědvali jsme, šli jsme ven  a hráli jsme hry. Po 
poslední hře Škatule, škatule jako žáby nebo hadi Majdě vypadla 
z kapsy fi xa a museli jsme ji hledat. Nikdo nenašel. Šli jsme do chaty, 
měli jsme čas na odpočinek a tak. Po večeři zase hry a tančení. Šlo se 
spát. Jak všichni vstali, zase byla krásná rozcvička. Po snídani krátká 
procházka a jak se šlo ven, tak tu fi xu Majda našla. Šli jsme a zastavili 
jsme se v hospodě. Někdo by mohl říct, že jsme šli do hospody, ale 
jak jsme se vraceli, šli jsme k  ovcím a býkovi. Jak jsme byli skoro 
u chaty, řvali všichni válečný pokřik: My máme hlad, my chceme 
žrat!! No velicí: My máme hlad, my chceme papat. Nezapomněli na 
oběd, byl výborný, byly špagety a potom pudink. Pak volný čas na 
balení a na hraní. Všichni chtěli hrát fotbal. Už se pomalu odjíždělo.  
Vápenky byly super!!!!!!!!!!!

(Nelinka Matrasová)
(Deniska Volná)

(Nelinka Matrasová)

w w w c e . c ze . zw w w ew w w. n i v n i c e . c z
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Vánoční výstava (23. 11. 2014)
se stala v naší obci už tak trochu tradicí. 
Letos ji navštívilo hodně vystavovatelů 
i návštěvníků. Velké poděkování patří těm, 
kteří skoro celou neděli trávili ve společen-
ském domě Beseda se svými výrobky. Po-
děkování patří i našim mladým umělcům, 
kteří se  starali o kulturní zpestření odpo-

ledne. Letos to byly country skupina Hu-
rikánek, roztleskávačky Glitters a folklorní 
soubor Nivnička. S nimi nám odpoledne 
krásně a rychle uteklo. Tentokrát se výsta-
vy zúčastnila i místní organizace zahrád-
kářů, kteří nádherně vyzdobili vstup do 
Besedy. Tato výzdoba zde bude krášlit po p p

w

celý advent. Je dobře, že se výstava začíná 
dostávat do širšího podvědomí místních 
i přespolních občanů, vždyť  právě pro ně 
je  organizována. Vánoční atmosféra, která 
na nás dýchla, snad vydrží po celý advent 
až do Vánoc. Díky vám všem!

red., foto M. Fiala
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Počasí u nás v září 2014

Počasí  nás v říjnu 2014

Počasí u nás v listopadu 2014

V září už buší podzim do dveří. Při pěkném 
počasí, dá se ještě vyjít do lesa na houby. Ale 
musí být splněn požadavek: Když je vlhko v 
září, v lesích houbám se daří. Toto přání nám 
letošní počasí více než splnilo. 128,5 mm srá-
žek řadí tento měsíc do těch bohatějších. 
Vždyť zářijový průměr srážek za posledních 
dvacet pět let činí 64,8 mm. Byl tedy téměř 
dvojnásobný. Pro zajímavost největší zářijo-
vý “příděl” mého měření spadl v roce 1988 
- 179 mm, nejméně v roce 2011 – 12,9 mm.
Jak se projevilo letošní babí léto? Vyskytuje 
se u nás s pravděpodobností asi 70% na za-
čátku podzimu. Vyžaduje ale období suché-
ho, slunečného, teplého a málo větrného po-

„Příroda letos dělá divy“, říká klimatolog Kova-
řík ze Šindelové na Sokolovsku. „Připomeňme 
si, že zima letos brzy skončila a byla navíc tep-
lá. V našich oblastech začínají obvykle třešně 
kvést kolem 20. května, ale letos se tak stalo 23. 
dubna, tedy téměř o měsíc dřív. A jsou místa, 
kde podruhé rozkvetly jabloně.“
Takové výkyvy počasí u nás jsme snad ani 
nepozorovali, ale všimli jste si na příklad růst 

Tak nádherný listopad mé záznamy od osm-
desátých let minulého století nepamatují. 
Jen se podívejte kolem sebe, trávníky se 
zelenají jako v květnu, dneska – přesto že je 
30. listopadu máme k obědu hlávkový sa-
lát z naší zahrady a chutná výborně. Ozimý 
česnek už je v zemi a s důvěrou očekáváme 
věci příští. Okolo Všech svatých, bývá ješ-
tě malé léto po několik dní. Letos to „malé 
léto“ trvalo téměř celý listopad. Dlouhodobá 
předpověď počasí z konce října říká: V týdnu 
od 10. do 16. listopadu by měly teploty do-
sahovat až hranici extrémů pro tuto roční 
dobu. Průměrné teploty očekáváme 5°C nad 
dlouhodobým průměrem. A jaká byla sku-

A Ld M Lt T Tn

128,5 16 9 7 6 11

A Ld M Lt T Tn

49,7 11,9 9 8 1 4 3

A Ld M Lt T Tn

32,7 8,5 9 18

časí. A to letošnímu podzimu chybělo, takže 
konec září byl bez babího léta. Situaci může 
ještě napravit měsíc říjen, protože v jeho 
prvé polovině často příhodné počasí bývá.
V úterý 23. září ve 4 hodiny 29 minut vstoupi-
lo slunce do znamení Vah – nastala podzimní 
rovnodennost a začal astronomický podzim, 
který trvá do 21. prosince. To už budou naše 
domácnosti vonět vanilkou a budeme se tě-
šit na Ježíška!
Na svatého Václava, had i štír se schovává. 
Jakmile dochází k pravidelným poklesům 
teploty, uchylují se u nás žijící plazi postupně 
do svých zimních úkrytů. Ve vyšších polo-
hách nebo chladnějších létech k tomu do-

trávníků? Počátkem roku se začaly zelenat 
snad o měsíc dříve, a dnes – koncem října 
– stále ještě dorůstají, jsou krásně zelené 
a stále máme práci s jejich sečením. Listí ze 
stromů se taky nějak moc nechce.
Říjen je měsíc babího léta, ozimů, brambor, 
vína, ranních mlh a přímrazů.
Když jde říjen ke konci, zima jde k začátku 
a kožichy z půdy. Všechny tyto ukazatele se 

tečnost u nás? Posuďte sami! Průměrná tep-
lota listopadů za posledních 25 let u nás činí 
4°C, průměrná teplota letošního listopadu je 
8,5°C. Přesahuje tedy dlouhodobý průměr o 
4,5°C. Ještě více vynikne rozdílnost při srov-
nání teplot předpovědního období:
datum max. t. Průměr. t.              Přesah
9.11. 19°C 13°C 9°C
10.11. 17°C 14,3°C 10,3°C
11.11. 17,5°C 14,3°C 10,3°C
12.11. 16°C 13°C 9°C
13.11. 18°C 9,7°C 5,7°C
14.11. 18°C 9,7°C 5,7°C
15.11. 13°C 11,5°C 7,5°C
16.11. 12°C 10,3°C 6,3°C

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia (Počí-
táme ji ze tří čtení teploměru v 7:00, 14:00 
a 21:00h. Večerní pozorování se bere do 
součtu dvakrát a výsledek se dělí čtyřmi). 
Průměrná měsíční  teplota se počítá s prů-
měrných teplot jednotlivých dnů. Průměrná 
roční teplota se počítá z průměrných teplot 
jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 Zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka
A arktický den (během 24 hodin teplota stále 

nižší než -10°C)
Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc

chází již koncem září, ale ve většině ostatních 
případů až v průběhu října. 

v tomto měsíci splnily, ale na zimu to zatím 
nevypadá. Měli jsme už čtyři mrazové dny 
s maximální hodnotou -2°C, ale odpoled-
ní teplota oněch dnů vždy dosáhla 13°C až 
15°C. To na brzský příchod zimy nevypadá. 
Navíc nám meteorologové slibují, že ani v lis-
topadu se nemusíme obávat velké zimy. Tep-
lota má dosahovat hodnot danému ročnímu 
období průměrných až mírně nadprůměr-
ných. Dokonce týden od 10. do 16. listopadu 
bude silně nadprůměrný. Tak si počkáme.

A ještě trochu historie: Kalendář historic-
ký národa českého uvádí: „Léta Páně 1504 
byla velmi tuhá a dlouhá zima a trvala od sv. 
Martina přes tři měsíce. Potom bylo rozjižení 
a potom mnoho sněhu napadlo a mrazové byli 
velcí do Matky Boží v postě“ (25.3.)

Údaje o počasí vyčtete z tabulky, Údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FBdle pramenů zpracoval FB

Foto K. ŠikFoto K. Šik

23. 11.23. 11.

30. 11.30. 11.
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Místní organizace ČSSD přeje všem spoluobčanům 

krásné nastávající vánoční svátky a do nového roku 

2015 přeje hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. 

V neposlední řadě děkuje také všem svým voličům 

za důvěru ve volbách do obecního zastupitelstva. 

Poděkování 
Hnutí nezávislí děkuje voličům za podporu ve volbách do obecního zastupitelstva 

a zároveň všem spoluobčanům přeje krásné a požehnané vánoční svátky.

Přání Nadačního fondu
Správní rada Nadačního fondu Dr. Josefa Kachníka v Nivnici 
vyslovuje upřímné poděkování Obecnímu úřadu Nivnice, 
sympatizantům a spoluobčanům za přízeň, pochopení 
a pomoc v letošním roce. Zároveň přejeme všem spolu-
občanům a čtenářům Nivnických novin příjemné pro-
žití svátků vánočních, veselého Silvestra a do nového 

roku 2015 především pevné zdraví, co nejvíce pohody, život-
ního elánu a štěstí. Přejeme všem spokojenost v rodinách, 

na pracovištích a co nejvíce příjemných dnů v nastávají-
cím roce. Hojnost Božího požehnání ať Vás provází na 

každém kroku.
Za správní radu NF Karel Šik

vnici 
ce, 

ní 

roku
níh

na

KDU – ČSL  přeje všem 
spoluobčanům klidné 

a pohodové vánoční svátky 
a Boží požehnání do celého 

příštího roku.
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JABLonKOVÉ KUMŠTOVANIE

15. den pomoci Oblastní charity Uherský Brod u Vrbětic

Krásný podzimní sobotní den jsme my, Nivničané, strávili u přátel 
v naší družební obci Jablonka. Tentokrát se zde konalo JABLonKOVÉ 
KUMŠTOVANIE, jinými slovy jablka a jablíčka ve všech podobách . 
Po slavnostním zahájení starostkou obce Aničkou Cigánekovou 
a jejích hostů nás čekalo odpoledne plné zábavy, poučení, her i od-
počinku. Lidovými písničkami nás potěšila nejen cimbálová muzika 
BABICA z Hluku, ale i dětské soubory Jabľčko a Malučká nivnička. 
Zahrádkáři a ostatní zájemci si mohli prohlédnout výstavu Plody 
Jablonky, kde se vystavovaly mimo jiné i staré odrůdy jablek, vy-
slechnout hned 3 přednášky o pěstování a ošetřování ovocných 
stromů – hlavně jabloní, ochutnat 

Už 15. den dodává naše Oblastní charita 
Uherský Brod (OCH UB) v  souladu s  uza-
vřenou Dohodou o plánované pomoci 
na vyžádání stravu hasičům, policistům 
a záchranářům ve Vrběticích u Slavičína, 
kde 16. října vybuchl muniční sklad.
Na základě zmiňované Dohody z  roku 
2012 mezi Hasičským záchranným sborem 
Zlínského kraje (HZS ZLK) a Arcidiecéz-
ní charitou Olomouc (ACHO), jíž je naše 
Oblastní charita Uherský Brod součástí, 
se stala ACHO složkou integrovaného zá-
chranného systému (IZS) České republiky 
dle zákona 239/2000 Sb., o integrovaném 
záchranném systému. 
V rámci IZS a na základě této Dohody byla 
dne 16. října ACHO požádána HZS ZLK 
o zajištění předmětných činností pro za-
sahující jednotky. Tato Dohoda upravuje 
i náhrady za předmětná plnění, včetně 
stravy, dopravy stravy na místo zásahu 
i mzdových nákladů.

čerstvě vylisovaný mošt, který si každý mohl sám vylisovat, pro-
hlédnout si místní pěstitelskou pálenici a ochutnat některý z jejich 
produktů.
Pro děti byly připraveny tvořivé dílny, ve kterých drátkování zau-
jalo i jejich rodiče. Zájemci z řad dětí se proměnili v malé kuchtíky 
a za pomoci zkušených kuchařek si mohli připravit svůj leckdy první 
štrúdlík a muffi  ny. A věřte, že zájem byl opravdu velký.
Koho bolely nohy, mohl posedět u cimbálovky s kafíčkem a dob-
rým jablkovým koláčem, kterých se tu na ochutnávku sešlo velké 
množství. Všechny byly vynikající. Velké poděkovaní patří všem, 
kdo je s láskou připravili.

A poděkování patří i starostce obce Jablonka, 
která spolu s  dalšími obyvateli dokáže vždy 
připravit velmi přátelskou atmosféru a svým 
milým úsměvem nás vítá i vyprovází.

Text a foto MK

K  dnešnímu dni, tj. k  30. 10. včetně, po-
skytla OCH UB do Vrbětic základním slož-
kám IZS celkem 1410 porcí teplé stravy, 

240 litrů kávy a 480 litrů čaje.
Přeprava a výdej stravy je prozatím v  ho-
dinách vyčíslen počtem 194 odpracova-

ných hodin a za účelem dovozu a výdeje 
stravy bylo najeto 1201 kilometrů. Pra-
covníci charity tyto činnosti  vykonávali nad 
rámec svých povinností a rádi se zapojují 
k pomoci i mimo naši organizaci.
V  součinnosti s  naší OCH UB poskytu-
je také Charita Slavičín svoji pomoc na 
místě zásahu. Jejími úkoly je zajištění 
večerní stravy a balených vod.
Strava je velmi pozitivně vnímána vše-
mi strávníky a chválena rozmanitými 
slovními spojeními. Například: „poezie“, 
„duševní tanec“, „pokud i ostatní služby 
dělá Charita tak dobře, jako vaří, tak bych 
chtěl být jejím klientem“, apod. Chvíle při 
výdeji stravy jsou také dobrou příležitostí 

ý
at

y
kdo je s láskou připr

Text a foto MK

jak seznámit členy zásahového týmu s dal-
šími službami a činnostmi Charity jako or-
ganizace. 
Prozatím je naše působení v místě mimo-
řádné události předběžně domluveno do 
konce příštího týdne. Vše však záleží na jed-
nání IZS s ministry obrany a vnitra, ke kte-
rému má dojít v následujících dvou dnech.

Jitka Chvílová, 
koordinátor pro mimořádné události
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w w w. n i v n i c e . c zw w w. n i v n i c e . c z

NIVNICKÉ
NOVINY 20

Moji milí čtenáři Nivnických novin. I v závěru letošního roku si dovo-
luji napsat pár rozverných vzpomínek na mého dědu, hajného Hala-
xu, který v tomto čase honů a posledních mysliveckých lečí vyprávěl 
humorné vzpomínky na třicátá, čtyřicátá léta minulého století. Vzpo-
mínka z prosince roku 1941 na honě v Súchově.
Súchov je malá slovácká dědina. Od roku 1882 až dodnes, tam majú 
spolek Suchovská republika. Strýc Štěpán prý byli veliký kumštýř 
a dyž se „utrhli“ od svého díla ve verštatě, tož ich prý nebylo tři dni. 
Kulírovali sa z „opíce“, co ich zmohla, ale co pravili, byla svatá pravda. 
Měli doma všeckých svatých, od svatého Jury až po Cyrila a Metodě-
ja. Strýc prý byli řezbář a ze svojíma svatýma dělali dobré kšefty, byli 
také dobrý myslivec a střelec.
Co chvíla k  nim došla né jedna robka, nechat si udělat nekterého 
svatého, nebo světicu. Šak majster nebyli drahý. Na Horňácku sa tak 
praví. Svatý Alois nebo Jiří, panenka Maria stáli enom pár korun a tož 
zákazníků v temto kraji bylo furt dost. Ale najvětčí odbyt měli strýc 
prej se svatým Antonínkem. Všecky svobodné děvčice daleko široko 
vyprošovali si na něm, že jim dopomože k šikovnému šohajovi. Dyž 
né hned, tož za pár roků istě. 
Ale co. Préj nejaká Marýna Gorecká donésla jednú k strýcovi zpátky 
třech svatých Antonínků a co strýcovi řekla ich velice pohoršilo, préj 
sa aj požehnali. „Vy starý trúbo“, vyřvávala na majstra.  „Už sa k ním 
modlím deset roků a všeci stójá a nic. Lebo dyby byli co k čemu, už by 
u nás moseuo být aspoň pět ženichů a nedočkala sem sa ani jednoho. 
A včíl mám akorát odříté kolena.“ Strýc byli chvílu s tichú dušú, ne-
troufali si nic povědět lebo věděli, že dyž je roba zlá a čeká toléj roků 
na chlapa… ná reku děj sa vúla Boží. Teprú, dyž Marýna dobřeščala, 
prý pověděli: „To ví čert, jak to s tema Antonínkama je. Přemaluju ich 
a budu vědět, stojá-li si za svým.“ Opravili Antonínkám hubu aj vlasy 
a čekali, co sa bude dět…

No ono s  robama 
préj měli strýc Štěpán 
občas nejaké patálie. 
Jednú došli tetička Ba-
buša z Vápenek, že by 
chtěli svatého Jana. 
Enomže kerého? Křti-
tela, Nepomuka nebo 
miláčka Páně? A te-
tička, že by chtěli sva-
tého Jana Kútkavca. 
Přiznám se, že v  tuto 
chvíli jsem nevěděl, 
o co jde, ale děda Ha-
laxa vyprávěli dál.
Raňák založili rukama 
a pravili: „Ná, robo od-
káď spaduas, si hlúpá lebo kdo to jak živ čúl, aby býl svatý Jan Kútkavec. 
Možu ti uděuat svatého Jana Křtitela aj s křížečkem lebo svatého Jana 
Nepomuckého prodám polacinu.“ Ale tetka né, že chcú Kútkavca. „Her-
got robo nevymýšlaj“, spustili strýc na tetku. „Co ti nestačíjá svatí, co ti 
nabízám? To máš tak, tech svatých Janú je moc. Třebas Jan  Svatoústý, 
Jan z Kříža, Jan Sarkander, nemluvjá o inších...“
Tetka Babuša nábožně počuli výklad o svatých Janoch a potem pra-
vili: „Ale strýčku, šak já nechcu trmy-vrmy, ale chtěla bych takého Jana 
svatého, co bychme ho mohli dat v izbě do kúta, taký malý oltáříček. Šak 
sem vám tady donésla aj míru, jak je ten kút veliký.“
Strýc sa chytli za hlavu, zakleli jak pohan a préj povidali: „Hergot robo, 
toz nemohla řéct hned? Mohlo to byt bez řečí.“ Tož sa dohodli, strýc vy-
řezali svatého Nepomuka podle míry, aby pasoval do kúta a přidali 
obrázek svatého Antonínka pro céru tetky Babuše a tetka byli při tem.
Tož aj takto to prvéj chodívalo.

Karel Šik

22002020

Kudy prosím do Smrtné uličky…?
Snad lépe - dokončení než pokračování. 
Nebude v obraze nikdo bez nahlédnutí 
do minulého vydání novin. Dnes jako 
byste se v úvodu dívali na  tabulku s muž-
stvy na posledních místech a nedovíte 
se, kdo vlastně tuto vyhrál, protože to 
bylo v  minulém čísle. Trochu necitlivě  
téma rozdělené do dvou vydání- bude 
to vytrženo z kontextu. Co už s tím!
Bude třeba trochu opakování, proč jsem 
o tom po letech psal. Na padesátá léta 
a dětství s nimi spojené nejde zapome-
nout a oživit vzpomínky, to je balzám. Ve 
Smrtné uličce jsem prožil skoro třicet let, 
je to stále živé. Moji vrstevníci (i z přileh-
lého okolí) to jistě cítí podobně, prožíva-
li jsme to  spolu – tak proto. V minulém 
vydání jsem vzpomenul pány z  ulice 
(pravda, narozených spíše v první třetině 
minulého století), se kterými jsme se po-
tkávali, dál už není co dodat. I ženy byly 
krátce uvedeny ve své štědrosti, zkrátka 

Někdy v roce 1944 – na křižovatce ke hřbitovu, před Zvářalova na dubech B. Kunčíková, 
A. Kočicová, A. Andrlová, V. Kapsová, A. Sobotková, L. Beníčková, A. Tinková, A. Hurbišová, 

A. Čechová, Marie Novotná, M. Kunčíková, Fr. Pražan, A. Trtková, M. Tomalová

hajný Halaxa
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tam pasovaly. Dolní konec byl kvůli mé 
neznalosti  zanedbán, snad to odčiní 
cenná a letitá podobenka. Všechny dívky 
se tam  jistě poznají.
Kdo se tedy kdysi zeptal na cestu ke 
hřbitovu (tam to povídání zcela jistě 
ukončím) a dál ke Smrtné uličce, jis-
tě to našel. Smetaníkův mostek, na 
zmrzlinu k Zelinkom, kolem mlékár-
ny a obchodu  Friedlových. Doleva na 
hřbitov - do kopce už Smrtná ulička...                                                                                                                                        
 Za stodolami, nakonec i u samotného 
hřbitova, bylo dost prostoru na všechny 
klukoviny, které se v  našem věku vlast-
ně provozovaly. Sami jsme si někdy ne-
vystačili, tak se to protáhlo od dnešní 
Vinohradské a Čupů, po druhou stranu 
hřbitova, na dnešní Sadovou. To už nás 
bývalo dost, mohli jsme se pro něco roz-
hodnout, třeba změnit pole působnosti. 
To bylo hlavně přes prázdniny. Slunce 
pálilo, na ulici bylo k nevydržení. Desítky 
vlaštovek podřimovaly na drátech, něčí 
husy vzlétaly z  půlky ulice a přistávaly 
někde dole, u obchodu manželů Friedlo-
vých. Mračna prachu, žádný stín. Hrázky 
po stranách cesty byly skoro vyschlé – 
naštěstí. 
Ale mohli jsme být během deseti minut 
„v jiném světě.“ Výhoda okrajové části 
dědiny, příroda hned vedle, co by kame-
nem dohodil. Jistě nám mohla omla-
dina zezdola závidět tu Trojici. Od 
kaple dolů, pěkně rozpůleno starou 
cestou (kterou se snad  ani nejezdi-
lo) až k pomníku.  Citlivý (snad i sadař) 
člověk vhodně  zasadil vpravo ořechy 
a od Brodu třešně. Pokročilé jaro i podzim 
- plodů nám bylo dopřáno. A my jsme si 
toho také náležitě považovali - nikdy 
jsme to nenechali dozrát. Nevím, nebylo 
to v té době ničí - nebo všech? Prostory 
rozlehlé a hlavně členité. Rodiče pro nás 
nechodili, do tmy bylo jasné, že nás hlad 
dožene domů. Ale i  novum z Asie - bad-
minton.  Mirek Tinka (nedávno zesnulý)  
s  tím přišel a byli jsme nadšeni. Špagát 
mezi ořešáky, lajny být nemusely. Rake-
ty  byly jen dvě, museli jsme čekat. Jak 
o pár let později, na kulečník „u Reginy:“ 

Fotbal a pozdní jaro, to 
byly vždy problémy. 
Ale my jsme ten plá-
cek někde najít museli. 
Kdo z  hospodářů měl 
pro králíky zachycený 
dílek, chtěl trochu té 
zeleně „poséct“ a usu-
šit. Hlavně pantáta Po-
lášek s námi měl (dnes 
už se nedivím) těžké 
pořízení a to každoroč-
ní. Rozumu jsme moc 
neměli, ale jak se pod 
kopcem „zablýskla“ 
jeho kosa, nic naplat, 
den s  fotbalem skon-
čil – vzít míč a do  větrolamu. Mladé, asi  
brzy po válce založené, byly tehdy prů-
chodné, málo zaneřáděné. Plasty neby-
ly - pár matraček, rozpadající se  polštář. 
Jistě i  kocúra bez života  by se tam dalo 
najít. Od  Trojice dolů  po Hoštáky? To je 
dnes  možná půl kilometru. I pár moruší 
do porostu někdo zasadil, udělal dobrou 
věc. Byly šťavnaté, nebyla po nich žízeň. 
Z  jedné „hrstě“ jsme byli plní. Ale sport 
samozřejmě nemohl být pro nás jedinou 
zábavou. Žlebský hájek - „univerzálové“ 
nepohrdli ani lenošením. Za Trojicí, není 
to daleko, býval borový lesík. Čistý a pro-
stupný- oáza klidu. Pod ním tráva, plácek 
jak tenisový kurt.  Nešlo tam postavit 
moc stanů, pět- šest jehlanů? A studán-
ka tam samozřejmě byla. V  životě jsme 
myslím neokusili „kvalitnějších“ planých 
trnek -  kroutilo to palce u nohou. Hor-
ší to bylo se dřevem, suchého snad do 
náruče. Na polévku v  kotlíku to stačilo, 
klobásu s bramborem nám Zd.  Kunčík 
a Frant. Máčalík, potom vyučení kuchaři 
už nebránili sníst „nahonem.“ (Že kluci, 
tam nahoře.) Protože jsme museli jít na 
noc domů, víc nám rodiče nedovolili. To 
jsme dodržovali, přes noc jsme nakonec 
zůstali snad až před ukončením školní 
docházky.
„Panský kopec“ byl asi trochu plochý 
a tak jsme rádi podělili i o ty naše sva-
hy. Myslím samozřejmě v  zimě. U Troji-

ce bylo místa opravdu 
hodně. Sáňkovali  jsme 
na dvou místech, večer 
když to bylo někde sko-
ro ledově uježděné, to 
bylo právě to nejrych-
lejší. To se polámalo 
hodně saní. Buď jsme 
seděli tři i více, aby-
chom to zatížili nebo 
tam trochu překážel 
pomník. Ten byl, jak vi-
díme, pěkně na raně…
Místa bylo z obou stran 
opravdu hodně, jezdilo 

se do tmy. „Jako domácí“ jsme končili 
mezi posledními - nenasytní. Dvě minu-
ty - poslední jízda a brzda u dveří. Saně 
postavit do rampúcha a za další dvě mi-
nuty už byly tepláky pověsené u piliňá-
ků. A z nás se dobře pařilo.„Kdo z vás to 
má,“ říkával nedávno jeden bývalý politik 
Jirka.
Jedna událost v  prostoru Trojice, to je  
skoro šedesát let a v živé paměti. Ať tomu 
dám náboj-možná kolem Vánoc. Asi 
vojenské cvičení, pro nás věc nevídaná 
a samozřejmě vítaná. Žádná střelba, jen 
přesuny. Jedni vojáci v Královech, ti naši 
u Trojice. Nevím kolik (možná čtyři) zeml-
janek vykopaných u větrolamu, nalevo 
od kaple. Snad to kopali ručně, možná 
to nebylo ještě promrzlé, kdo ví? Kouřící 
komínky  nízko nad zemí, to nás samo-
zřejmě lákalo. Maskovací sítě  na  skříňo-
vé  Tatře 805, pruty antén - radisté asi.                                                                                                                              
Moc se tam toho nedělo, večer už vůbec. 
Mysleli jsme, že je tam zapomněli. Kdo 
ví, jestli nemají hlad, ale hlavně jsme byli 
zvědaví. Doma se nabralo od koze nado-
jené mléko do konvice a šli jsme. Kouř 
z komínků nás dovedl na místo, nebylo 
ani žádné „stůj, kdo tam.“  Kluci měli už 
volno, byli asi bez dozoru „tož nás pustili 
až do vnitřku.“ Žádné postele, jen  pode-
stlaná sláma ze stohu. Kaménka  ale měli 
rozžhavené, onučky  kolem dokola. Ty  
vojenské řeči jsme moc nevnímali, jen 
jsme si přestavovali, jaké království tu 
pro nás zanechají. Ale to nás tedy zkla-
mali… Na mléko, co jsme přinesli, mož-
ná přišel čas až ráno. Kdo ví, jaké měli 
ještě před spaním občerstvení. Na po-
dobný zážitek (ale už osobní) jsem čekal 
potom  přes deset let. Na Mimoni to bylo 
stejné, už jsme ale sušili ponožky a už 
nám samozřejmě nikdo nepřinesl mléko.                  
Dnes už opuštěná obecní skládka v do-
lině za Trojicí. Skrytá pralesem neudr-
žované vegetace. Našel jsem to místo. 
Brzy to kořeny navždy sprovodí ze 

Zima odešla, spoušť na cestě je ale znát. Fr. Tomanec, 60-tá léta

To bude „asfaltka“ léto 1967
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světa. Myslivci tu jistě v dobré víře zbu-
dovali odpaliště. Nebo jakýsi betonový 
bunkr. Pořádali zde čas od času střelbu 
na asfaltové holuby. Otevřený terén, bez-
pečné. Byla to událost, řekl bych snad 
i slavnost. A cestu sem si našlo hodně lidí. 
Paní Kunčíková (aby nedošlo k  mýlce - 
Regina) v pohodě vyčepovala dvě půlky 
piva, mohla pak spokojeně podřimovat 
vedle stánku. Čekala na odvoz.. Jestli tu 
byli jen z  domácího sdružení už nevím, 
ale asi ne. Nevím, ani jak byla úspěšná 
paní doktorová Vrzalová. Zelená kamizol-
ka, vlasy jak měď- decentní klobouček. Ta 
pálila zkušeně, často se prášilo. Byla prý 
i v tomto dobrá, říkali její kolegové nedáv-
no - nevedla si vůbec špatně. My jsme pak 
po skončení soutěže mohli za košile cpát  
krásně barevné prázdné nábojnice. Pro 
všechny jistě zajímavé představení, dnes 
jen zašlá sláva…Bunkr se zamykal, pak už 
asi zub času zapracoval…. I tady se dalo 
tábořit. Všude jen louka, Straňákův hájek 
na dohled. Studánka s  dostatkem vody. 
A bělice (samozřejmě třešně) byly tak ma-
sité. S „plnýma ňadrama“ jsme šli domů, 
košile byla čistá. …
Na podzim 1961, to už jsme odrůstali 
i pionýrskému věku, nás pohltil fotbal 
plný očekávání.
I v televizi. Kdo by si nechal ujít baráž se 
Skotskem v  Bruselu. Odpoledne, jenže 
jsme nějak zapomněli, že máme nábo-
ženství, nebo jak se to vlastně všechno 
sešlo. Ale jaké bylo naše překvapení. 
Přenos v plném proudu a ve dveřích se 
objevil náš vyučující, správce farnosti 
p. Skácel. Někdo nás dva  s  Františkem 
(na č. 455) musel, jak se to říká… no to 
je jedno. Měl přesné informace, protože 
přišel přes dvůr zkratkou od měšťan-
ky. Počínal si velmi decentně, nebyla to 
přece jen taková ostuda. Nevím, snad 
ještě měly platnost podané přihlášky 
do náboženství. Dřív se to vyžadovalo. 
Byli jsme tehdy ve tváři 
celí rudí (také od hanby),  
nebylo se na co vymluvit. 
Vím, že jsme dostali pár 
pohlavků, ale vyhrálo se. 
Slíbili jsme, že se to už ne-
stane. Otcové, když přišli 
z práce, už nám navíc ne-
přidali, jen zvedli obočí. 
Byli totiž k  té naší  křes-
ťanské výchově benevo-
lentnější. Myslím, že jsme 
dvojku z  náboženství ani 
nedostali, doučil nás na-
konec P. Melichárek, který 
se do farnosti vrátil.
 V zimě jsme šlapali (a vra-

celi se za tmy) daleko 
na horní rybník s brus-
lemi přes rameno na 
splávek, když ještě ne-
bylo koupaliště. Dáv-
no zasypané skalky na 
Dluhošinech, Králo-
vy, Jamy. Hřbitov byl 
o polovinu kratší, ko-
lem tolik prostoru. 
Sem tam nějaká zá-
humenka, „kopy“ na 
zimní uskladnění řepy 
a brambor. Všechno  
jsme prošli, mělo to 
vždy nějaký příběh. Vzpomínal bych dál, 
vše podstatné je zapsáno. Už bych se opa-
koval. I těch domáckých výrazů už  stačilo.
Dnešní výhled od  kaple je tristní. Listoví 
stromů  zabrání všemu výhledu. A když 
přijde milosrdný podzim a listí opadá-
vá? Sláva. Už vidím - horní a dolní farma. 
Někdo připravil děti o nádherný terén 
i pomník se zastrčil někde do ústraní. 
A stačilo málo. Nechat alespoň  pravý 
svah v  původním stavu. Pro zimní dět-
ské radovánky je to velká ztráta. Fotbal 
už se hraje jinde, ten tu nechybí. My jsme 
sem ale patřili. Hřiště jsme tu měli vlast-
ně hned dvě. Dukla Čupy a Slovan Ulička 
- to zní přece hrdě. Zůstalo jen to první, 
u hnojiště (to zní také hrdě) a jednou za rok 
„drakiáda“ Ale věřte nebo ne. Tehdy, když 
v  létě zapadalo slunce za „Černú horú“ 
a měli jsme toho fotbalu dost, jen tak sedět 
u kaple a hledět dolů, bylo fajn. Zvláštní 
unylost, nikoliv z únavy. Snad projev spo-
kojené blazeovanosti z okamžiku. Nostal-
gie? Možná.  Po dokončení  cyklostezky  je 
totiž od Hůrky na obec nádherný pohled. 
Mohl být i od Trojice. Otevřené  panorama 
ze dvou úhlů,  to nám mohou jen závidět. 
Mnoho podobných v okolí nenajdete.
Šedesát  let uplynulo, co s těmi deseti-
-patnácti? Důchodců je spousta, užíváme 

To bylo sněhu – 1982, idyla

si. Pečujeme o nemovitosti v  Lipinách, 
leštíme sidolem hvězdy na výložkách. 
Na pedálech protáhneme tělo, abychom 
otravovali lidi na chodníku nebo se pak 
stavili někde uhasit žízeň. Zapláčeme si 
nad stranickými průkazy, léčíme vysoký 
tlak nebo tak něco.. A sem tam zajdeme 
do chrámu nasát atmosféru, poslechnout 
dobré slovo. Všechno se přece jen ne-
změnilo. Chleba o dvou kůrkách zůstal, 
tepláky, které jsme kdysi nosili celý den, 
jakoby dostaly jinou úpravu. To si dnes 
některé ženy  na ty chudobnější časy jen 
vzpomněly. Pořídily sezonní outfi ty. Celo-
denní, univerzální elasťáky či legíny pod 
kolena, k tomu rozšmajdané nazouváky. 
Praktické, úsporné. V tom se dá vydržet 
od Velikonoc do Růžencové neděle. Ráno 
je chladněji, do práce poslouží vytahaný 
svetr po mamičce. Trochu se nám hůře 
dýchá. Čistý, ještě nevydýchaný vzduch 
jsme zřejmě zanechali pod Trojicí. On se 
postupně  vyčistí. Až za námi  také po-
stupně půjdou  krokem od kostela. Pak 
do  kopce rovně a odbočí ke hřbitovu 
- pro změnu ale doprava… Pak už se ne-
spletou . A  kdyby přece jen nezastavili? 
….Tak prosím, dál už je vlastně zase – 
naše Smrtná ulička.

C. Čech.

Hromčíkovi – (Smetanová) 1942 Střelnice



Příběhy z Uherskobrodského Slovácka 
5. Chlapci Vlčnovjané… – a jak to bylo dál?!

-Vlčnovští chlapci pásli v Topolově. Seděli v gučce, na ohníček 
přikládali bramborovou nať a ohřívali si bosé nohy. Od Hájku 
potahoval studený vítr, ohníček, kolem něhož byli seskupeni, 
jím nahrazoval, co upíralo skoupé slunce. Mládež, jindy plná 
šprýmů, seděla jaksi nehybně.  Chladem tuhly údy, na dareb-
nosti nebylo nálady. Dobytek už vyhnali ani ne pro napasení, 
nebylo velice na čem; spíše proto, aby zrovna doma netrávil 
z hotového. „Chlapci, já už zítra nepoženu,“- načínal řeč jeden 
„naša hospodyň pravila, že dneskaj naposledy.“ - „Já už také 
vyhlédám“, připojil se soused, „kdy tomu pasení bude konec; 
to od téj doby, co hospodyň řekla, že divoké husy odnésly sva-
činy: co viděla odlétat husy, svačiny nemám…“  - „A já bych zas 
s prázdnú kapelú nehrál“, vypínal se najezený výrostek, pokra-
jujíc křivákem černý chléb, „od oběda je přeca do večera dl-
úho.“  Pasáci zírajíce ke slunci, jak obloukem putuje k sv. Anto-
níčku, shodovali se, že je už lepší při domě.- „Tož aspoň nekdo 
vykládajte“, pravil Antoš, „ať čas ujde.“- „ Včíl budeme vykládat 
? Navykládali sme sa od Božího jara do vůle; samé jednaké – 
o čarodějnicách, o bludičkách, o černém psovi…“ – prohodil 
jeden omrzele. „Nebo jak sme sa byli s Nivničanama…“- „Nebo 
začni o galankách“- podotkl ten vypasený výrostek. „To sú 
samé pletky, ale o hastrmanovi, to všecko nevíte“ – zapřádal 
hovor Jakůbek Knotkův. Sloužil od Veliké noci do Václava na 
brodském Předměstí a zkusil tam moc věcí. - „Předměstští 
chlapci toho víjá o hastrmanoch; co tady, když ve Vlčnově ne-
teče voda, tož tady néni ani hastrmanú. V Brodě pásali u Ol-
šavy často aj přes noc. Jednúc  pásla aj tá hospodyň, to ešče 
za mlada, kde sem slúžíl; večér vyhnala a pod vrbú si udělala 
oheň, napéct si zemáky. Přišél k ní malý mužíček a pravíl- daj 
mně těch zemáků a já ti dám mojích;  měl ich v zelenéj zástěře: 
svoje dál péct, upečené jedl. Potom pravíl – poď si zatanco-
vat, ale mosíš, jak s čertem. Dál si do huby hřebének, přes to 
zelený list a hrál, ona s ním tancovala celú noc. Jak začali ko-
húti zpívat, pustíl ju, téj sa hlava zatočila, že si mosela sednút. 
A hastrman hop - skočíl do vody. Za hrázama, u lúky co vede 
k mlýnu Bajovci, zas inačí hastrman púščál pantle po vodě, to 
v  pravé poledně…“  Pasáci pozorně druha poslouchali, když 
už se naklánějící slunéčko zabarvilo do oranžového nádechu. 
-„Bude sa měnit čas“ - pravil kterýsi. „Kdo ví, co Jura, jak mu 
je v  arestě“ – vzpomínali - „Tento rok skončíme pastvu bez 
vrchnosti“. V  Hradišti u krajského soudu seděl totiž Jura Mo-

štěk. Pásával s nimi, ale byl cosi víc. Byl nad chasou při pasení 
dohlížitelem, ba mstitelem za nedbalosti. Ty z pasoucích, kteří 
usnuli, či udělali jinou špatnost, měl Jura právo ztrestat.  Byl 
to zvyk nejen ve Vlčnově, ale i na ostatních dědinách panství, 
že dotyční pudmistři, aby nebyli za možné škody při pasení 
trestáni, přenesli některé tyto pravomoci na dospělejší chlap-
ce. Proto měl i dosazený vrchní, což byl zmíněný Jura, trestající 
pravomoc. Když se potom s pasením začalo, jakmile bubeník 
z moci obecního úřadu ohlásil, že to, či ono pastvisko je prona-
jaté, tu byl ustanoven z chasy vrchní. - Tento titul r. 1843 náležel 
siláku Mošťkovi, o němž vlčnovští chlapci rokovali, a který byl 
v hradišťském vězení. – „No a jak to bylo, když Jura toho Janka 
Koníčkového pobíl? Čúl sem to včíl poprvéj“ chtěl vědět ten, co 
sloužil na brodském Předměstí. Za této řeči se pasáci chystali 
k domovům, shánějíc dobytek  na cestu. –„Tož jak to bylo. Pás-
li sme, jaksi před našíma jakubskýma hodama. Šli sme kolem 
Vinohradú, kde byly dozráté třesně.  Janek spútál koně, aby sa 
nerozběhli a šél také. Když sme paběrkovali na třešňách, vlézl 
kerýsi dobytek, snád aj koně, do žita. Jdúce zpátky, učuli sme 
křik. Utěkáme každý ke svému stádu, ale už byl z toho súd: Jura 
rozhodl, že sa to předá až panskému drábovi, aby Janka vypla-
tíl. Ten sa ale tomu protivíl, tu sa do ňho vrchní  dál: chytl ho 
za krk, smýkl s ním na zem, pokopál ho, aj bičem mu vyšlahál. 
Okrvavený Janek přišél dom, mamka Koníčena zaplakali vidúc 
ho, jak vypadá. Nebožák ostál ráno ležat, a matka šli si poža-
lovat do Brodu, na panskú kancelář “ - „Co vyžalujú ?“ namítl 
Šimon, „ale pudmistr sa ho zastane, sám ho vrchním udělál.“-  
„To také tetka Koníčkova řekli, že si Jura z  toho udělal právo 
pro vrchního.  Ale jak to slovo na panskéj kanceláři padlo, to už 
byl úřední milostpán jak čert. Klnúl, že robotný lud sa nemože 
pánom rovnat, no a že on si ešče s pudmistrem promlúví. Jura 
dostál rozsudek na měsíc kriminálu, je to 14 dní, co mu přišla 
obsílka, že mosí jít do Hradišča sedět. Asi je ale víc trestaný za 
ten titul vrchního, než pro samotného Janka.“ – „Co Janek?“ - „ 
Ja, kdo ví, že snád hledí panáčkovi do míška. Koníčena pravili, 
že mu všelijakých zelin navařili, ale že sotvá okřeje.“- Vlčnovští 
kluci se přiblížili k dědině. Šeřícím se krajem zaznívalo večerní 
klekání z věže sv. Jakuba. Sami pak zanotili – „Bože můj nebes-
ký, jak je na světě zle, kdo mňa nevychovál – ten mně rozkazu-
je. A kdo mňa vychovál – leží už v černéj země.“-

Pokračování příště
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Radostné Vánoce Radostné Vánoce 

ám Orel Nivnice chce přát, ám Orel Nivnice chce přát, 

aby člověk člověka měl rád. aby člověk člověka měl rád. 

Aby jeden druhému Aby jeden druhému 

více štěstí přál více štěstí přál 

a aby ten nový rok 2015, a aby ten nový rok 2015, 

s Boží ochranou s Boží ochranou 

a požehnáním, a požehnáním, 

za to všem nám stál.za to všem nám stál.

Přeje Jednota Orel NivnicePřeje Jednota Orel Nivnice

Politické hnutí Politické hnutí 

STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 

(STAN) s podporou TOP 09 (STAN) s podporou TOP 09 

děkuje všem svým voličům za děkuje všem svým voličům za 

podporu ve volbách 2014. podporu ve volbách 2014. 

Všem spoluobčanům přeje příjemné Všem spoluobčanům přeje příjemné 

prožití vánočních svátků a do nového prožití vánočních svátků a do nového 

roku 2015 hodně zdraví, štěstí, roku 2015 hodně zdraví, štěstí, 

pohody, lásky a klidu.pohody, lásky a klidu.



Sraz znojemské vojny po 60-ti Sraz znojemské vojny po 60-ti 

letech 4.10.2014

Sraz znojemské vojny po 60-ti Sraz znojemské vojny po 60-ti 

letech 4.10.2014

Otvírání cyklostezky Otvírání cyklostezky 

Nivnice - Dolní Němčí  4.10. 20144.10.2014.1 .10.2014letech 4.1

Otvírání cyklostezky 

Nivnice - Dolní Němčí  4.10. 2014
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Růžencová pěší pouť do UB 

5.10.2014

BB

4
Růžencová pěší pouť do UB Růžencová pěší pouť do UB 

5.10.2014

Ať žijí duchové 12.10.2014

Dalskabáty, hříšná ves aneb 

zapomenutý čert 16.11.2014

.11 . 11445.5.1010.2.2010144

b b 

4

Aladin a kouzelná lampa Aladin a kouzelná lampa 

19.10.2014Ať ž í duchové 12.10.2014Ať žijjí duchové 12.10.2014duchové 12. zapop menutýý čert 16.11.2014zapop menutýý čert 16.11.20144

Drakiáda 28.10.2014 Drakiáda 28.10.2014
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4

Dušičky - světelný průvod na Dušičky - světelný průvod na 

2014114401014444

Pyžamová párty 15.11. Pyžamová párty 15.11. 2014

DDDD 4444

4

14001444

Rozsvícení vánočního stromu Rozsvícení vánočního stromu 

28.11.201428.11.2014

Rozsvícení vánočního stromu Rozsvícení vánočního stromu 

28.11.201428.11.2014
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